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В статье исследуются теоретические и практические вопросы, касающиеся реализации права ребенка на общение с родите
лями, лишенными или ограниченными в правах по отношению к ребенку. Отсутствие единообразного подхода к определению права 
родителя на общение с ребенком в качестве личного неимущественного права вызывает проблемы при реализации права ребенка 
на общение с родителями, лишенными родительских прав. В качестве критерия для установления порядка общения ребенка с 
родителями, лишенными или ограниченными в правах, предлагается использовать «наилучшие интересы ребенка» в приоритетном 
порядке в соответствии с положениями Конвенции ООН о правах ребенка 1989 г.
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This article examines the theoretical and practical issues related to the realization of the child’s right to communicate with parents 
deprived or limited in their rights. The author points out that the right of the child to communicate with the parents corresponds to the counter 
right of the parent to communicate with the child. At the same time, judicial practice did not develop a uniform approach to determining the 
right of a parent to communicate with a child as a personal non-property right. In this regard, difficulties arise in realizing the child’s right to 
communicate with parents deprived of parental rights. As a criterion for establishing the order of communication of the child with parents 
deprived or limited in their rights, it is proposed to use the concept of the best interests of the child in priority order in accordance with the 
provisions of the UN Convention on the Rights of the Child.
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